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Verslag openbare vergadering algemeen bestuur Avres 9 december 2021 
Tijdstip: 15.00 – 16.15 uur  
Locatie: via Teams 
 
Aanwezig: 
E.A. Lanser, gemeente Molenlanden (voorzitter)  
E.C.M. Kraaijeveld, gemeente Gorinchem  
M.F.M. Verweij, gemeente Vijfheerenlanden  
A. Visser, gemeente Molenlanden (later)  
C. Taal, gemeente Vijfheerenlanden  
D. Van Zanten, gemeente Gorinchem  
 
P. Van Uitert, Directeur  
R. Den Tek, waarnemend directeur  
B. Hoeven, Beleidsadviseur  
 
P. Wols, Cliëntenraad  
E. van Wingerden, Cliëntenraad 
T. Stikkelman, Ondernemingsraad  
 
1. Opening en vaststelling agenda        

Mevrouw Lanser opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. De agenda wordt onge-
wijzigd vastgesteld.  
 

2. Verslag openbare vergadering algemeen bestuur 23 september 2021   
Het verslag van 23 september 2021 wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
3. Mededelingen/ingekomen stukken 

a. Brief cliëntenraad en bijlage  
De heer Wols meldt dat de brief nogmaals is rondgestuurd voorafgaand aan de besluitvor-
ming in Vijfheerenlanden, waar inmiddels is ingestemd met de 130% regeling. De cliënten-
raad hoopt dat de twee andere gemeenten, nu er nogmaals de aandacht op is gevestigd, en 
er moties zijn ingediend, de invoering nog zullen overwegen. Mevrouw Lanser meldt dat er 
naar aanleiding van de motie in Molenlanden en Gorinchem een werkgroep is opgericht met 
als doel in de breedte te kijken naar instrumenten voor het minimabeleid. Bij aanpassing van 
het beleid voor Vijfheerenlanden volgt er in ieder geval een zienswijzeprocedure met betrek-
king tot de verordening individuele inkomens toeslag. Het algemeen advies van de werk-
groep kan hierin wellicht worden meegenomen. De heer Taal meldt dat er een namens het 
college een brief onderweg is naar het AB over het raadsbesluit, en dat de minimaregelingen 
in Vijfheerenlanden ook worden opengesteld voor mensen die in de Wsnp zitten en een 
minnelijk traject volgen. Hij hoopt dat de werkgroep zo snel mogelijk met een advies zal ko-
men.  
 

b. Organisatiewijziging  
De heer Van Uitert meldt dat er de afgelopen periode sprake is geweest van een tijdelijke 
constructie binnen Avres met een aantal waarnemingen. Met de OR is intensief en construc-
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tief gesproken over de benodigde aangepaste organisatie-indeling. Dit heeft geleid tot een 
wijziging in de samenstelling van een aantal afdelingen, waarbij de waarnemende rollen uit-
eindelijk een structureel karakter krijgen, en de organisatie in staat zal worden gesteld de ge-
stelde opgaven een goede invulling te geven. Er zal straks sprake zijn van vijf hoofdafdelingen 
binnen Avres. Onder de afdeling Bedrijfsvoering zullen alle bedrijfsvoeringonderdelen wor-
den samengevoegd, en zal Strategie worden toegevoegd. De afdeling Commercie en Innova-
tie, een meer programmatische afdeling die zich vooral zal gaan richten op het versterken 
van de netwerkpositie, en het introduceren en door ontwikkelen van innovatieve werkme-
thodieken, zal zich bezighouden met het waarborgen van een duurzame inzet van de werk-
nemers, en een goede aansluiting op de arbeidsmarkt. Er zijn drie operationele pijlers, afde-
ling Re-integratie en Dienstverlening, Afdeling Inkomen (zo goed als ongewijzigd, alleen on-
derdeel re-integratie en participatie zijn verhuisd naar Re-integratie en Dienstverlening), en 
de afdeling Ontwikkeling Werkt, het huidige werkbedrijf, waar de ontwikkellijnen straks prak-
tisch gezien in zullen landen. Hij benadrukt dat het geen personele reorganisatie betreft, 
maar dat de herstructurering van de afdelingen met name is bedoeld om ervoor te zorgen 
dat de doelen in het Ambitiedocument goed kunnen worden uitgezet, uitgevoerd en gemoni-
tord. Binnen Avres wordt er over het algemeen positief gereageerd op de organisatiewijzi-
ging, al zijn er altijd kritische kanttekeningen, en zijn er een aantal zaken die om extra aan-
dacht vragen, zoals de ICT, en de digitaliserings- en informatievraagstukken.   
 

c. Verdere mededelingen 
De heer Taal meldt aangaande de SROI dat Vijfheerenlanden overweegt om de ondergrens 
voor de inkoop terug te brengen van €200.000, - naar €100.000, -. Hier zal tijdens een aan-
komende interne evaluatie van de eerste periode naar gekeken worden. De heer Van Uitert 
zegt dat Avres de SROI en social returns nadrukkelijker in beeld wil brengen, en dit graag ge-
zamenlijk wil oppakken, en hier afspraken over wil maken. Met Rotterdam wordt verder be-
keken of BRICKS, een vernieuwend mechanisme om met social returns om te gaan, op ter-
mijn kan worden ingezet. Dit zal hij in 2022 verder toelichten zodra hier meer over bekend is.   
  
De heer Taal deelt mede dat Vijfheerenlanden een business case heeft ingediend voor de op-
vang van extra statushouders, en dat er inmiddels een subsidie is toegekend onder de voor-
waarde dat er vanuit provincie Utrecht een garantie komt dat, als er vanuit de taakstelling 
statushouders worden doorgeschoven naar Vijfheerenlanden, de gelden ook meekomen, en 
dat de provincie daar de regie op gaat voeren. Hij gaat ervanuit dat dit gaat lukken.  
 
De heer Van Wingerden meldt dat het, ondanks inspanningen van diverse partijen, niet ge-
lukt is om drie nieuwe leden te vinden voor de cliëntenraad. Hierdoor komt de cliëntenraad 
structureel handen tekort. Inmiddels is er advies ingewonnen over zaken als het opstellen 
van een goede vacaturetekst. Hij vraagt de afdeling P&O om samen met de cliëntenraad op 
te trekken in het vinden van nieuwe leden. Een concreet verzoek hiertoe zal de komende 
overlegvergadering worden ingediend.  Wellicht zullen de gemeenten ook nog om hulp wor-
den gevraagd.  

 
4. Zomernota 2021 en eerste financiële begrotingswijziging 2022 (ter vaststelling) 

Mevrouw Lanser meldt dat de zienswijzen vanuit de gemeenteraden inmiddels binnen zijn, en 
vraagt het AB akkoord te gaan met de vaststelling van de zomernota 2021 en de eerste financiële 
begrotingswijziging 2022, zodat deze kunnen worden doorgeleid naar provincie Zuid-Holland, en 
het preventieve financiële toezicht kan worden opgeheven.  
De heer Wols merkt op dat in de zienswijze van Vijfheerenlanden staat dat de cliëntenraad is ge-
vraagd advies te geven over de Ambitiedocument. Hij benadrukt dat deze vraag (nog) niet is ge-
steld, en de cliëntenraad, die pas op 16 december aanstaande een inhoudelijke toelichting zal 
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krijgen op Ambitiedocument, nog geen advies heeft kunnen uitbrengen. De heer Hoeven zegt dat 
het hier een concept reactie betreft voordat deze wordt verzonden. Hij zegt toe dat hij naar de 
formulering zal kijken en waar noodzakelijk dit punt zal aanpassen.   
 
De zomernota 2021 en de eerste financiële begrotingswijziging 2022 worden door het AB una-
niem vastgesteld.   
 

5. Ambitiedocument 
Mevrouw Lanser vraagt het AB in te stemmen met het concept Ambitiedocument en de opleg-
notitie, zodat deze stukken ter zienswijze aan de colleges en gemeenteraden kunnen worden 
voorgelegd.  
De heer Van Zanten concludeert op basis van de reacties uit de drie gemeenten dat er een voor-
keur is voor scenario 2, waarbij elementen uit scenario 1 zullen worden meegenomen. Voor Go-
rinchem en Vijfheerenlanden is het uitgangspunt dat er per saldo geen hogere financiële bijdrage 
wordt geleverd. De heer Taal onderschrijft de opmerking van de heet Van Zanten aangaande de 
financiële bijdrage, en zegt blij te zijn dat het lokale werken nu steviger is neergezet.  
De heer Kraaijeveld vindt het belangrijk dat de gemeenteraden goed worden meegenomen in de 
strategische koers. Voor het uitvoeringsplan, dat na de uiteindelijke keuze zal worden opgesteld, 
heeft hij ambtelijk een paar punten meegekregen, bijvoorbeeld over de verwerking van het BUIG-
budget. Hij verzoekt Avres hier kennis van te nemen zodat deze punten kunnen worden meege-
nomen. Hij vraagt zich af welke positie Avres wil gaan innemen in de arbeidsmarktregio’s, en hoe 
Avres een verbreding kan maken op inhoud richting de arbeidsmarktregio. Hij gaat ervan uit dat 
deze, en andere thema’s, verder zal worden uitgewerkt in het uitvoeringsplan.  
Mevrouw Lanser bevestigt dat Molenlanden een voorkeur heeft voor scenario 2, en als aan-
dachtspunt heeft meegegeven dat de gemeentelijke bijdrage niet kan worden verhoogd, en er 
binnen de begroting moet worden gebleven. Indien er toch sprake is van bepaalde financiële ge-
volgen, dan dient hiervoor een nieuw beslismoment te worden georganiseerd.  
De heer Van Uitert zegt dat veel van de punten die worden genoemd reeds ambtelijk zijn gedeeld, 
en hier en daar ook al zijn aangescherpt. De intentie van het Ambitiedocument is te komen tot 
een sterke netwerkrol in de breedte voor Avres, en hier past scenario 2 het beste bij. Er zal ge-
werkt worden vanuit eigen middelen zonder dat dit in eerste instantie tot hogere bijdragen leidt. 
Kostenbeheersing is een essentieel proces, en structureel evenwicht in de kosten en baten moet 
worden gewaarborgd. De verbinding met- en het versterken van de arbeidsmarktregio, en het 
zorgen voor een brede ontschotting zijn belangrijk voor Avres, die hierbij een van de aanjagers 
kan zijn. Al deze punten komen terug in de uitvoeringsprogramma’s. Hij benadrukt dat een van de 
doelen van het Ambitiedocument juist is dat de gemeenten geen hogere kosten gaan maken. Uit 
de reacties krijgt hij echter de indruk dat deze boodschap niet helemaal is overgekomen, en de 
indruk is ontstaan dat Avres van de gemeenten meer financiële middelen verwacht. Besloten 
wordt nog een keer goed te kijken naar de gebruikte formuleringen, en de teksten zodanig aan te 
passen dat dit duidelijker wordt. De heer Van Zanten zal hiertoe enige op- en aanmerkingen toe-
zenden aan de heer Hoeven, die de wijzigingen zal verwerken.   
De heer Visser is tevreden over de inhoud van de Ambitiedocument en de oplegnotitie, en is blij 
dat er elementen uit scenario 1 worden meegenomen. Hij onderschrijft dat de teksten soms de 
indruk geven dat er meer gelden gevraagd zullen worden. De heer Van Wingerden vraagt de heer 
Van Uitert tijdens de toelichting van de Ambitiedocument aan de cliëntenraad vooral in te gaan 
op wat voor invloed deze zal hebben op de dienstverlening van Avres. In de basis is de cliënten-
raad vooralsnog blij met het plan.  
 
Het AB stemt in met het concept Ambitiedocument.   
 

6. Wijziging Normenkader financiële rechtmatigheid 
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Het AB stemt unaniem in met de wijziging Normenkader financiële rechtmatigheid.  
 

7. Evaluatie Actieplan Corona  
Mevrouw Lanser meldt dat de evaluatie in het DB is besproken, waarbij veel waardering is uitge-
sproken voor de resultaten van het actieplan.   
De heer Van Zanten heeft het stuk met veel genoegen gelezen, en vindt dat Avres de plotselinge 
uitdagingen adequaat en goed heeft opgepakt.   
De heer Den Tek meldt dat er vanuit de Tozo 5, waar 180 ZZP’ers gebruik van maakten, vier men-
sen de bijstand zijn ingestroomd, en 24 personen een toekenning hebben gekregen op de regulie-
re zelfstandigenregeling (BBZ light), die voor het vierde kwartaal van dit jaar, onder soepelere 
voorwaarden, geldt. Deze week wordt er gedebatteerd in de Tweede Kamer over een mogelijke 
nieuwe Tozo-regeling. Tenslotte meldt hij dat het beroep op de reguliere bijstand en de schuld-
hulpverlening weer op het niveau zit van voor de corona. Het aantal mensen in de bijstand, 1.900, 
is ten opzichte van deze periode zelfs met 100 afgenomen. Er wordt wel een nieuwe piek ver-
wacht met betrekking toy schulddienstverlening omdat de incassomaatregelen weer worden op-
gestart.   
 

8. Nieuwe financieringsstructuur wachtlijstbanen Molenlanden 
Het AB stemt unaniem in met de nieuwe financieringsstructuur wachtlijstbanen Molenlanden.  
 

9. Rondvraag en sluiting 
De heer Visser vraagt naar de stand van zaken omtrent kringloopwinkel Het Goed, en of deze in-
formatie proactief kan worden gedeeld met de gemeenteraden. De heer Hoeven meldt dat de 
opening van het Goed aankomende woensdag zal plaatsvinden. In een volgende nieuwsbrief van-
uit Avres zullen de raden op de hoogte worden gesteld over de laatste ontwikkelingen. De heer 
Van Uitert merkt dat de gevoeligheid rondom dit dossier iets minder wordt, en dat de financiële 
kaders, die vooralsnog gebaseerd zijn op de eerdere business case, goed zijn besproken, en na 
een periode zullen worden geëvalueerd, en waar nodig aangepast. Hij zal ervoor zorgdragen dat 
de gemeenteraden zullen worden meegenomen.  
Mevrouw Lanser benadrukt het belang van het blijven onderhouden van de contacten met de an-
dere kringloopwinkels. De heer Kraaijeveld is blij met de toezegging dat informatie richting de 
gemeenteraden zal worden gedeeld, en benadrukt dat er een nieuwe lichting raadsleden aan-
komt die ook geïnformeerd moet worden over eerdere ontwikkelingen en de afspraken die er zijn 
gemaakt. Ook hij hoort meer positieve geluiden in Gorinchem. De heer Van Uitert heeft in januari 
2022 een gesprek met de kringloop in Leerdam met als doel de gevoeligheden uit het verleden 
om te buigen in kansen voor de toekomst.  
 
Naar aanleiding van de vraag of er nog nieuwe ontwikkelingen zijn binnen het Rijk op het gebied 
van, bijvoorbeeld, steunpakketten, meldt de heer Den Tek dat het kabinet plannen heeft een 
compensatieregeling op te tuigen voor startende ondernemers die niet in aanmerking komen 
voor de NOW. Daarnaast wordt er gesproken over een mogelijke extra compensatie van ongeveer 
€200, - voor de minima in het kader van de stijgende energiekosten. Deze regeling gaat mogelijk 
via de bijzondere bijstand van de gemeente lopen. De heer Wols meldt dat deze compensatie op 
15 december 2021 door de Tweede Kamer zal worden behandeld.  

 
De vergadering wordt om 16.15 uur afgesloten.  

 
Besluitenlijst (samenvattend; de bestuursbesluiten zijn van toepassing) 
 

2. Verslag vergadering AB 23 september 
2021 

Verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
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4. Zomernota 2021 en eerste financiële 
begrotingswijziging 2022 

Het AB besluit: 
1) De zomernota 2021 en de eerste financiële 

begrotingswijziging 2022 (inclusief meerjarenra-
ming 2023 – 2025) vast te stellen; 

2) De begrotingen 2021 en 2022 overeenkomstig te 
wijzigen en de gewijzigde begrotingsresultaten 
met de algemene reserve te verrekenen; 

3) De zomernota 2021 en de eerste financiële 
begrotingswijziging 2022 (inclusief meerjarenra-
ming 2023 - 2025) in te dienen bij het college van 
gedeputeerde staten van de provincie Zuid-
Holland. 

5. Ambitienotitie Met in achtneming van een aantal tekstuele toevoe-
gingen, stemt het AB in met het concept-
Ambitiedocument  en besluit deze in de zienswijze te 
brengen. 

6.Wijziging Normenkader financiële 
rechtmatigheid 

Het AB stemt in met de wijziging van het Normenka-
der financiële rechtmatigheid 

7. Evaluatie Actieplan Corona 
  

Het AB neemt kennis van de notitie evaluatie Actie-
plan Corona en besluit deze ter kennisname door te 
geleiden naar de raden. 

8. Nieuwe financieringsstructuur wacht-
lijstbanen Molenlanden 

Het AB stemt in met de nieuwe financieringsstruc-
tuur wachtlijstbanen Molenlanden 

9. Rondvraag Kringloopwinkel: Via de nieuwsbrief zullen de raden 
worden geïnformeerd over de laatste ontwikkelin-
gen. 

 


